



**YORK UNIVERSITY CONVOCATION**

---

**REMISE DES DIPLÔMES À L'UNIVERSITÉ YORK**

Awarding of an honorary doctorate to Daniel Nestor /  
Remise d'un doctorat honorifique à Daniel Nestor

ROOM 103, LIFE SCIENCES BUILDING, YORK UNIVERSITY  
AUGUST SEVENTH, TWO THOUSAND AND TWELVE

---

SALLE 103, LIFE SCIENCES BUILDING, UNIVERSITÉ YORK  
SEPT AOÛT, DEUX MILLE DOUZE



# TABLE OF CONTENTS

# TABLE DES MATIÈRES

---

|   |    |
|---|----|
| President and Vice-Chancellor Dr. Mamdouh Shoukri ..... | 4  |
| Mission Statement.....                                  | 5  |
| History of York University.....                         | 6  |
| The Mace.....   | 7  |
| The Coat of Arms of York University.....                | 8  |
| O Canada.....   | 9  |
| Daniel Nestor .....                                     | 10 |
| Order of Convocation.....                               | 11 |
| University Administration.....                          | 12 |

|   |    |
|---|----|
| Président et Vice-Chancelier Dr Mamdouh Shoukri ..... | 4  |
| Énoncé de mandat .....                                | 5  |
| Histoire de l'Université York.....                    | 6  |
| La Masse d'armes.....                                 | 7  |
| Armoiries de l'Université York .....                  | 8  |
| Ô Canada.....   | 9  |
| Daniel Nestor .....                                   | 10 |
| Programme de la cérémonie.....                        | 11 |
| Administration de l'Université.....                   | 12 |

# PRESIDENT AND VICE-CHANCELLOR DR. MAMDOUH SHOUKRI

Mamdouh Shoukri, BSc, MEng, PhD, was appointed the seventh President and Vice-Chancellor of York University on July 1, 2007.

Dr. Shoukri began his career in academia at McMaster University in Hamilton, Ontario, where he joined the faculty in 1984. In 1990, he was appointed Chair of the Mechanical Engineering Department and eventually became Dean of the Faculty of Engineering from 1994-2001. During his term as Dean, the Engineering Faculty enjoyed significant growth, which paved the way for McMaster to become one of the leading engineering schools in Canada. Dr. Shoukri then went on to serve as Vice-President Research and International Affairs. Under his leadership, McMaster was designated Research University of the Year in 2004 by Research Infosource Inc. He was also responsible for creating and implementing the vision for the McMaster Innovation Park (MIP), by building partnerships with the provincial and federal governments, the City of Hamilton, the community and local industry. The MIP has proven to be a major innovation hub and a catalyst for the region's economic recovery.

Prior to joining McMaster, Dr. Shoukri started his career in the Research Division of Ontario Hydro (1977-1984), where he was responsible for industrial research.

In addition to his roles at York, Dr. Shoukri is a member of the Board of Directors of the Ontario Centres of Excellence (OCE) Inc. and Cancer Care Ontario (CCO). He is also Chair of the Government and Community Relations Committee for the Council of Ontario Universities (COU), and a member of the Standing Advisory Committee on the Act and By-Laws for the Association of Universities and Colleges of Canada (AUCC). He has served on the Ontario Government Advisory Committee for the Centres of Excellence and on the Board of Directors for two Ontario Centres: Materials and Manufacturing Ontario, and Communications and Information Technology Ontario. Additionally, he was a member of the Ontario Research and Innovation Council (ORIC) – a council appointed by the Premier of Ontario in July 2006, with a mandate to advise the government on its innovation strategy in order to keep the province's economy strong.

He is a Fellow of the Canadian Academy of Engineering and the Canadian Society for Mechanical Engineering. His professional memberships include the Association of Professional Engineers of Ontario, the Canadian Nuclear Society and the American Society of Mechanical Engineers. Dr. Shoukri's scholarly interests are in thermo-fluid science, and he is the author or co-author of more than 120 papers that have appeared in refereed journals and symposia.

# PRÉSIDENT ET VICE-CHANCELIER DR MAMDOUH SHOUKRI

Mamdouh Shoukri, B.Sc., M.Ing., Ph.D., a été nommé le septième président et vice-chancelier de l'Université York, le 1er juillet 2007.

Le Dr Shoukri a commencé sa carrière universitaire à l'Université McMaster à Hamilton, en Ontario, en 1984, en qualité de professeur. En 1990, il a été nommé président du département de génie mécanique, puis il a été doyen de la faculté de génie de 1994 à 2001. Pendant qu'il était doyen, la faculté de génie a connu une expansion considérable, ce qui a permis à l'Université McMaster de devenir une des principales écoles de génie du Canada. Le Dr Shoukri a ensuite assumé le poste de vice-président, recherche et affaires internationales. Sous son leadership, l'Université McMaster a été désignée l'Université de recherche de l'année en 2004 par Research Infosource Inc. Il a également eu pour mission d'élaborer et de concrétiser la vision du McMaster Innovation Park (MIP), en établissant des partenariats avec le gouvernement provincial, le gouvernement fédéral, la Ville de Hamilton, la collectivité et l'industrie locale. Le MIP s'est avéré un centre d'innovation de premier plan et un cataclysme pour la reprise économique de la région.

Avant d'entrer au service de l'Université McMaster, le Dr Shoukri a entrepris une carrière à la division de recherche d'Hydro Ontario, de 1977 à 1984, où il était responsable de la recherche industrielle.

Outre les rôles qu'il assume à l'Université York, le Dr Shoukri est membre du conseil d'administration des Centres de l'excellence de l'Ontario (CEO) Inc. et d'Action Cancer Ontario (ACO). Il est aussi président du comité des relations gouvernementales et communautaires du Conseil des universités de l'Ontario (CUO), et membre du comité consultatif permanent sur la loi et les règlements de l'Association des universités et collèges du Canada (AUCC). Il a siégé au conseil consultatif du gouvernement de l'Ontario pour les Centres d'excellence de l'Ontario et au comité d'administration de deux centres ontariens : Matériaux et fabrication Ontario; et Communications et Technologie de l'information Ontario. Il a également été membre du Conseil ontarien de la recherche et de l'innovation (CORI), un conseil établi par le premier ministre de l'Ontario en juillet 2006 en vue de conseiller le gouvernement sur sa stratégie d'innovation visant à maintenir la vigueur de l'économie ontarienne.

Le Dr Shoukri est membre de l'Académie canadienne du génie et de la Société canadienne de génie mécanique. Ses adhésions professionnelles incluent l'Association of Professional Engineers of Ontario, la Société Nucléaire Canadienne et l'American Society of Mechanical Engineers. Le Dr Shoukri s'intéresse principalement aux sciences des thermo-fluides et il est auteur et coauteur de plus de 120 articles qui ont été publiés dans des revues à comité de lecture et présentés à des symposiums.

## **MISSION STATEMENT**

---

The mission of York University is the pursuit, preservation and dissemination of knowledge. We promise excellence in research and teaching in pure, applied and professional fields. We test the boundaries and structures of knowledge. We cultivate the critical intellect.

York University is part of Toronto: we are dynamic, metropolitan and multicultural. York University is part of Canada: we encourage bilingual study, we value tolerance and diversity. York University is open to the world: we explore global concerns.

A community of faculty, students and staff committed to academic freedom, social justice, accessible education and collegial self-governance, York University makes innovation its tradition.

*Tentanda Via*: The way must be tried.

## **ÉNONCÉ DE MANDAT**

---

L'Université York a pour mandat d'accroître, de préserver et de diffuser le savoir. Nous nous engageons à ce que la recherche et l'enseignement, qu'ils soient purs, appliqués ou professionnels, se placent à un degré d'excellence élevé. Nous repoussons les limites et les structures du savoir. Nous cultivons le sens critique.

L'Université York partage avec la métropole de Toronto son caractère dynamique et multiculturel. L'Université York partage avec le Canada son encouragement aux études bilingues, son attachement à la tolérance et à la diversité. L'Université York s'ouvre sur le monde et s'interroge sur les grandes préoccupations internationales.

Composée d'enseignants, d'étudiants et de membres du personnel dévoués à la cause de la liberté, de la justice sociale, du libre accès à l'enseignement et de la direction démocratique, l'Université York a fait de l'innovation sa tradition.

*Tentanda Via* : Ouvrir des voies nouvelles.

# HISTORY OF YORK UNIVERSITY

---

York University was founded in March 1959, when its charter was approved by the legislature of the Province of Ontario, and enrolled its first class of 76 students in September 1960.

York was originally established as an affiliate of the University of Toronto, but became independent by mutual consent in October 1965. York University moved from Falconer Hall (on Queen's Park Crescent near the Ontario Legislature) to the Glendon campus in 1961 and each succeeding year has seen a major advance in growth.

In 1962, the Joseph E. Atkinson College first offered degree courses for evening and part-time students. In 1963, the Faculty of Arts and Science introduced its own distinctive program of degree studies and the Faculty of Graduate Studies was established. The University accepted its first postgraduate students in 1964.

The Keele campus, which became the principal seat of the University, was opened at Keele Street and Steeles Avenue in 1965. In the following year, Glendon College was officially opened and the Faculty of Administrative Studies (now the Schulich School of Business) was established at the Keele campus.

In 1967, the Senate enacted legislation to establish a Faculty of Fine Arts. In 1968, the Faculty of Environmental Studies was established and the Osgoode Hall Law School became the Faculty of Law of the University (under the terms of an agreement which had been entered into with the Law Society of Upper Canada in 1965).

A Faculty of Science was created in 1969 by separating biology, chemistry and physics from the Faculty of Arts and Science, which then became the Faculty of Arts.

In 1971, the Senate approved the establishment of the Faculty of Education. In 2000, Joseph E. Atkinson College was renamed the Joseph E. Atkinson Faculty of Liberal and Professional Studies. In 1990, the Faculty of Science was renamed the Faculty of Pure and Applied Science and subsequently, in 2004, became the Faculty of Science and Engineering. In 2006, the Faculty of Health was approved which brought together Nursing, Health Policy and Management, Kinesiology and Health Science, and Psychology. In 2009, York University continued this tradition with the launch of the Faculty of Liberal Arts and Professional Studies, combining the strengths of the Joseph E. Atkinson Faculty of Liberal and Professional Studies and the Faculty of Arts.

The non-Faculty colleges appeared annually after 1964: Founders (1965), Vanier (1966), Winters (1967), McLaughlin (1968), Stong (1969), Calumet (1970), Norman Bethune (1971) and New (2009). York University now graduates approximately 10,000 students annually.

# HISTOIRE DE L'UNIVERSITÉ YORK

---

Fondée en mars 1959, date à laquelle le Parlement de l'Ontario a approuvé sa charte, l'Université York a ouvert sa première classe avec soixante-dix-sept étudiants en 1960.

York, qui était au départ affiliée à l'Université de Toronto, a pris son indépendance par consentement mutuel en octobre 1965. Elle a quitté Falconer Hall (Queen's Park Crescent) pour le campus de Glendon en 1961, et a franchi chaque année une nouvelle étape décisive.

En 1962, le Collège Joseph E. Atkinson a offert aux étudiants à temps partiel les premiers cours du soir menant à l'obtention d'un grade. En 1963, la Faculté des arts et des sciences a créé à son tour des programmes d'études sanctionnés par l'octroi d'un grade et la Faculté des études supérieures a été fondée. Les premiers programmes d'études supérieures ont été offerts en 1964.

Devenu depuis le siège principal de l'Université, le campus de York, au croisement de la rue Keele et de l'avenue Steeles, a été inauguré en 1965. L'année suivante a vu l'ouverture officielle du Collège universitaire Glendon et la création de la Faculté d'administration (maintenant l'École Schulich des hautes études commerciales) sur le campus de York.

En 1967, le Sénat a décidé la création de la Faculté des beaux-arts. En 1968, la Faculté des études environnementales a été créée et l'École de droit Osgoode Hall est devenue la Faculté de droit de l'Université (aux termes d'un accord passé avec la Société de droit du Haut Canada en 1965).

En 1969, la Faculté des sciences et des arts s'est scindée en Faculté des sciences, chargée de l'enseignement de la biologie, de la chimie et de la physique, et en Faculté des arts.

En 1971, le Sénat a approuvé la création de la Faculté des sciences de l'éducation. En 2000, le Collège Joseph E. Atkinson a pris le nom de Faculté des études libérales et professionnelles Joseph E. Atkinson. En 1990, la Faculté de sciences a pris le nom de Faculté des sciences pures et appliquées et par la suite, en 2004 devint la Faculté des sciences et de l'ingénierie. La faculté de la santé, approuvée en 2006, regroupe les programmes de soins infirmiers, de politique et administration de la santé, de kinésiologie et sciences de la santé et de psychologie. En 2009, l'Université York a perpétué sa tradition en créant la Faculté des arts libéraux et études professionnelles qui combine les atouts de la Faculté des études libérales et professionnelles Joseph E. Atkinson et de la Faculté des arts.

Enfin, les Collèges qui ne sont pas des Facultés ont fait leur apparition à un rythme annuel après 1964 : Founders (1965), Vanier (1966), Winters (1967), McLaughlin (1968), Stong (1969), Calumet (1970), Norman Bethune (1971) et New (2009). L'Université York décerne des diplômes à environ dix mille étudiants par an.



## **THE MACE**

---

The mace, which the University Beadle carries, was a gift to York University from the City of Toronto in 1964. Each part of the mace has symbolic significance for the University. Rendered in brass, the end section is set with stones of cullet, bloodstone, agate and amazonite which represent all ethnic sources of Canada. The shoulder has 10 projections representing Canada's provinces. The four arms at the head of the mace represent the paths which lead to the ideals that humans strive to achieve. The arms support an orb whose shape reflects the universe and its truths. The orb is executed in the colours of earth and water: brown, ochre, blue and green.

## **LA MASSE D'ARMES**

---

La masse que porte le massier de l'université a été offerte en 1964 par la ville de Toronto à l'Université York. Chaque partie de la masse a une signification symbolique pour l'université. La masse est en laiton et sa partie inférieure est sertie de pierres taillées : hématite, agate et amazonite, qui représentent toutes les origines ethniques du Canada.

Les dix projections de la partie supérieure représentent les dix provinces du Canada. Les quatre bras, au sommet de la masse, représentent les sentiers de la connaissance et des idéaux que s'efforce de suivre l'humanité. Les bras soutiennent une sphère représentant l'univers et ses vérités. Le globe a les couleurs de la terre et de l'eau : le brun, l'ocre, le bleu et le vert.



## **THE COAT OF ARMS OF YORK UNIVERSITY**

---

The upper half of the shield contains two lions of the City of York; the lower half contains, on a red background, the white rose of the Royal House of York. The oak sprig in the crest represents the Tree of Learning and recognizes York University's initial affiliation with the University of Toronto. The York University colours are crimson and white.

## **ARMOIRIES DE L'UNIVERSITÉ YORK**

---

La moitié supérieure de l'écu porte les deux lions de la ville de York; dans la moitié inférieure figure, sur fond rouge, la rose blanche de la Maison royale de York. La branche de chêne du timbre, qui représente l'Arbre de la Connaissance, témoigne de l'affiliation initiale de York à l'Université de Toronto et du ferme soutien qu'elle en a reçu. Les couleurs de l'Université York sont le blanc et l'écarlate.



## **O CANADA**

---

O Canada! Our home and native land!  
True patriot love in all thy sons command.  
With glowing hearts we see thee rise,  
The True North strong and free!  
From far and wide, O Canada,  
We stand on guard for thee.  
God keep our land glorious and free!  
O Canada, we stand on guard for thee.  
O Canada, we stand on guard for thee.

## **Ô CANADA**

---

Ô Canada, terre de nos aïeux,  
Ton front est ceint de fleurons glorieux.  
Car ton bras sait porter l'épée,  
Il sait porter la croix.  
Ton histoire est une épopée  
Des plus brillants exploits.  
Et ta valeur, de foi trempée,  
Protégera nos foyers et nos droits,  
Protégera nos foyers et nos droits.

# DANIEL NESTOR

---

Daniel Nestor is Canada's most decorated tennis athlete, having achieved success as a men's doubles player. Born in Belgrade, Yugoslavia, he immigrated to Canada in 1976 with his family.

Always a sports and health enthusiast, he started early with special sports programs, attending Earl Haig Secondary School where he was in a gifted program for athletes.

In addition to representing Canada at the 2000 Olympics where he won gold, and competing last week in the 2012 Olympic Summer Games in London, Daniel has won countless men's doubles titles and Grand Slam doubles titles. In fact, he has competed in every summer Olympics since 1996.

Daniel achieved the world number one ranking for a doubles player in August 2002, and again in May 2012. He is also Canada's first-ever Wimbledon champion, having won in both 2008 and 2009.

Not only is Daniel a talented athlete, he has contributed his time and name to support numerous organizations, including the Toronto-based community service organization Project Engagement, and hosting The Nestor Event on behalf of the North York General Hospital Foundation.

For his many achievements, Daniel was awarded the Order of Canada in 2010.

# ORDER OF CONVOCATION

---

## **Academic Procession**

The Academic Procession will enter *juniores priores*. The audience will rise as the Procession enters and will remain standing until the President and Vice-Chancellor is seated.

## **Call to Order**

Harriet Lewis, University Secretary

## **National Anthem**

## **Opening Greeting**

Angelo Belcastro, Chair, School of Kinesiology & Health Science

## **President and Vice-Chancellor's Remarks**

Dr. Mamdouh Shoukri, President and Vice-Chancellor will address convocation.

## **Conferring of the Degree *honoris causa***

Harvey Skinner, Dean, Faculty of Health, will present to the President and Vice-Chancellor the candidate for the degree of Doctor of Laws, *honoris causa*:

DANIEL NESTOR

## **Convocation Address**

Dr. Nestor will address convocation.

## **Closing Remarks**

Angelo Belcastro, Chair, School of Kinesiology & Health Science

## **Dismissal**

Harriet Lewis, University Secretary

## **Withdrawal of the Procession**

The Platform and Faculty Procession will withdraw *seniores priores*. The attendees will rise and will remain standing until the Academic Procession has withdrawn.

All participants and guests are asked to remain at their seats until the conclusion of this ceremony.

# UNIVERSITY ADMINISTRATION ADMINISTRATION DE L'UNIVERSITÉ

## OFFICERS OF THE UNIVERSITY/CADRES SUPÉRIEURS DE L'UNIVERSITÉ

|  |  |  |
|--|--|--|
| CHANCELLOR   | The Honourable R. Roy McMurtry, Q.C.                                   | CHANCELIER   |
| CHAIR OF THE BOARD OF GOVERNORS                                      | Julia Foster   | PRÉSIDENTE DU CONSEIL D'ADMINISTRATION                                 |
| PRESIDENT AND VICE-CHANCELLOR  | Mamdouh Shoukri  | PRÉSIDENT ET VICE-CHANCELIER   |
| PRESIDENTS EMERITI   | H. Ian Macdonald<br>Harry W. Arthurs<br>Susan Mann<br>Lorna R. Marsden | PRÉSIDENT(E)S HONORAIRES   |
| VICE-PRESIDENT ACADEMIC AND PROVOST                                  | Patrick J. Monahan   | VICE-PRÉSIDENT AUX ÉTUDES ET PRÉVÔT                                    |
| VICE-PRESIDENT ADVANCEMENT AND PRESIDENT, YORK UNIVERSITY FOUNDATION | Jeffrey O'Hagan  | VICE-PRÉSIDENT AVANCEMENT ET PRÉSIDENT, FONDATION DE L'UNIVERSITÉ YORK |
| VICE-PRESIDENT FINANCE AND ADMINISTRATION                            | Gary Brewer  | VICE-PRÉSIDENT FINANCES ET ADMINISTRATION                              |
| VICE-PRESIDENT RESEARCH AND INNOVATION                               | Robert Haché   | VICE-PRÉSIDENT À LA RECHERCHE ET À L'INNOVATION                        |
| VICE-PROVOST STUDENTS  | Janet K. Morrison  | VICE-PRÉVÔT ÉTUDIANTS  |
| UNIVERSITY SECRETARY AND GENERAL COUNSEL                             | Harriet I. Lewis   | SECRÉTAIRE DE L'UNIVERSITÉ ET CONSEILLÈRE JURIDIQUE                    |
| CHAIR OF THE UNIVERSITY SENATE                                       | William van Wijngaarden  | PRÉSIDENT DU SÉNAT DE L'UNIVERSITÉ                                     |

## DEANS, UNIVERSITY LIBRARIAN/DOYENS, BIBLIOTHÉCAIRE DE L'UNIVERSITÉ

|  |                       |  |
|--|-----------------------|--|
| DEAN OF THE FACULTY OF EDUCATION                                       | Alice Pitt            | DOYENNE DE LA FACULTÉ DES SCIENCES DE L'ÉDUCATION                                      |
| DEAN OF THE FACULTY OF ENVIRONMENTAL STUDIES                           | Noël Sturgeon         | DOYEN DE LA FACULTÉ DES ÉTUDES ENVIRONNEMENTALES                                       |
| DEAN OF THE FACULTY OF FINE ARTS                                       | Barbara Sellers-Young | DOYENNE DE LA FACULTÉ DES BEAUX-ARTS   |
| PRINCIPAL OF GLENDON COLLEGE   | Kenneth H. McRoberts  | PRINCIPAL DU COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON   |
| DEAN OF THE FACULTY OF GRADUATE STUDIES                                | Allan C. Hutchinson   | DOYEN DE LA FACULTÉ DES ÉTUDES SUPÉRIEURES   |
| DEAN OF THE FACULTY OF HEALTH  | Harvey Skinner        | DOYEN DE LA FACULTÉ DE LA SANTÉ  |
| DEAN OF THE FACULTY OF LIBERAL ARTS AND PROFESSIONAL STUDIES           | Martin Singer         | DOYEN DE LA FACULTÉ DES ARTS LIBÉRAUX ET ÉTUDES PROFESSIONNELLES                       |
| DEAN OF THE OSGOOD HALL LAW SCHOOL                                     | Lorne Sossin          | DOYEN DE LA FACULTÉ DE DROIT OSGOOD HALL   |
| DEAN OF THE SCHULICH SCHOOL OF BUSINESS                                | Dezső J. Horváth      | DOYEN DE L'ÉCOLE SCHULICH DES HAUTES ÉTUDES COMMERCIALES                               |
| DEAN OF THE FACULTY OF SCIENCE AND ENGINEERING                         | Janusz Kozinski       | DOYEN DE LA FACULTÉ DES SCIENCES ET DE L'INGÉNIERIE                                    |
| UNIVERSITY LIBRARIAN   | Cynthia Archer        | BIBLIOTHÉCAIRE DE L'UNIVERSITÉ   |
| ASSISTANT VICE-PRESIDENT ENROLMENT MANAGEMENT AND UNIVERSITY REGISTRAR | Joanne Duklas         | VICE-PRÉSIDENTE ADJOINTE DE LA GESTION DES INSCRIPTIONS ET REGISTRAIRE DE L'UNIVERSITÉ |

## COLLEGE MASTERS/DIRECTEURS DES COLLÈGES

|   |                     |  |
|---|---------------------|--|
| MASTER OF CALUMET COLLEGE                             | David Leyton-Brown  | DIRECTEUR DU COLLÈGE CALUMET   |
| MASTER OF FOUNDERS COLLEGE                            | Mauro Buccheri      | DIRECTEUR DU COLLÈGE FOUNDERS  |
| MASTER OF McLAUGHLIN COLLEGE                          | Ian Greene          | DIRECTEUR DU COLLÈGE McLAUGHLIN  |
| MASTER OF NEW COLLEGE                                 | Christian Marjollet | DIRECTEUR DU COLLÈGE NEW   |
| MASTER OF NORMAN BETHUNE COLLEGE                      | John Amanatides     | DIRECTEUR DU COLLÈGE NORMAN BETHUNE                                      |
| MASTER OF STONG COLLEGE                               | Martha Rogers       | DIRECTRICE DU COLLÈGE STONG  |
| MASTER OF VANIER COLLEGE                              | Stanley Tweyman     | DIRECTEUR DU COLLÈGE VANIER  |
| MASTER OF WINTERS COLLEGE                             | Marie Rickard       | DIRECTRICE DU COLLÈGE WINTERS  |
| ASSOCIATE PRINCIPAL STUDENT SERVICES, GLENDON COLLEGE | Rosanna Furguele    | PRINCIPALE ADJOINTE SERVICES AUX ÉTUDIANTS COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON |